

of the Commissions or Sub-Commissions and actual expenses for travel on business of the Commissions or Sub-Commissions shall be borne by the budget of the United Nations. The maximum travelling allowances to and from meetings of each Commission or Sub-Commission shall be restricted to the equivalent of first-class accommodation by recognized public transport *via* an approved route from the capital city of the Member State to the place where the Commission or Sub-Commission is meeting, and shall not include the payment of subsistence except where this is included as an integral part of the regular posted schedule for first-class accommodation for recognized public transport. Actual travelling expenses shall be reimbursed to each Member by means of an adjustment in the Member's annual contribution.

*Forty-ninth plenary meeting,  
19 November 1946.*

**71 (I). Utilization by UNESCO (United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization) of the Property Rights of the League of Nations in the International Institute of Intellectual Co-operation**

*The General Assembly,*

1. *Recommends* that as soon as possible after UNESCO has been definitely established, it shall take over, in accordance with Article XI, paragraph 2, of its Charter, such of the functions and activities of the International Institute of Intellectual Co-operation as may be performed within the scope of the programme adopted at the UNESCO General Conference as set forth in the draft agreement<sup>1</sup> between the United Nations and UNESCO, under the terms of Article 63 of the United Nations Charter;

2. *Further recommends* that an agreement be concluded between UNESCO and the Institute before 31 December 1946, in order to facilitate the assumption by UNESCO of the functions and activities referred to in paragraph 1 of the present resolution;

3. *Invites* the Secretary-General, in order to ensure, under the auspices of UNESCO, the continuity of the work performed by the International Institute of Intellectual Co-operation, to authorize UNESCO to utilize the assets of the Institute transferred by the League of Nations to the United Nations.

*Forty-ninth plenary meeting,  
19 November 1946.*

<sup>1</sup> This agreement was approved by the General Assembly at its sixty-fifth plenary meeting on 14 December 1946 (documents A/77, A/77/Corr. 1 and A/77/Corr. 2), see page 78.

rendre aux réunions des Commissions et des Sous-Commissions et pour en revenir, ainsi que les frais réels exposés au cours de missions confiées à l'occasion des travaux de ces Commissions et Sous-Commissions, seront supportés par le budget des Nations Unies. Les indemnités pour frais de voyage aller et retour allouées aux membres assistant aux réunions des Commissions et Sous-Commissions s'élèvent au plus au montant du transport en première classe, selon un itinéraire approuvé, de la capitale de l'Etat Membre au lieu où doit se réunir la Commission ou la Sous-Commission; il ne sera pas versé d'indemnités de subsistance, sauf lorsque ces frais figureront au tarif officiel des premières classes des transports publics. Le remboursement des frais de voyage exposés par chacun des Etats Membres s'effectuera par déduction sur la contribution annuelle.

*Quarante-neuvième séance plénière,  
le 19 novembre 1946.*

**71 (I). Utilisation par l'UNESCO (Organisation des Nations Unies pour la science, l'éducation et la culture) des droits de propriété de la Société des Nations sur l'Institut international de Coopération intellectuelle**

*L'Assemblée générale,*

1. *Recommande* que l'UNESCO reprenne aussitôt que possible après l'élaboration de son statut définitif selon les modalités de l'article XI, paragraphe 2, de sa constitution, les fonctions et activités de l'Institut international de coopération intellectuelle qui entrent dans le cadre du programme adopté à la conférence générale de l'UNESCO, tel qu'il est exposé dans le projet d'accord<sup>1</sup> entre les Nations Unies et l'UNESCO conformément à l'Article 63 de la Charte des Nations Unies;

2. *Recommande*, en outre, qu'un accord soit conclu entre l'UNESCO et l'Institut avant le 31 décembre 1946, de façon à faciliter la reprise par l'UNESCO des fonctions et activités visées au paragraphe 1 de la présente résolution;

3. *Invite le Secrétaire général*, pour assurer, sous les auspices de l'UNESCO, la continuité de l'œuvre accomplie par l'Institut international de coopération intellectuelle, à autoriser l'UNESCO à utiliser les avoirs de l'Institut transférés aux Nations Unies par la Société des Nations.

*Quarante-neuvième séance plénière,  
le 19 novembre 1946.*

<sup>1</sup> Cet accord fut approuvé par l'Assemblée générale à sa soixante-cinquième séance plénière, le 14 décembre 1946 (documents A/77, A/77/Corr. 1 et A/77/Corr. 2), voir page 78.